
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 3 (L 69), som Folketingets Sundheds-

udvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 

28. april 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen 

(EL). 
 

Spørgsmål 3: 
"Ministeren bedes oplyse om det er korrekt forstået, at det er meningen med lov-

forslaget, at der skal være to eller flere lister med stoffer, én liste med stoffer der er 

totalforbudt, og en eller flere lister med stoffer, der kan tillades i forskellig grad." 

 

Svar: 
Nej, det er ikke korrekt forstået. Der vil kunne gives tilladelse til at besidde m.v. 

alle stoffer på listen, blot man har en legitim grund til at besidde stoffet, dvs. fx 

forskning eller industrivirksomhed, og man etablerer tilstrækkelig sikkerhed om 

opbevaring, transport m.v. af stoffet, således at det ikke falder i forkerte hænder og 

dermed kan komme til at udgøre en fare for den offentlige sikkerhed. I den tekni-

ske gennemgang taltes der alene om, at de biologiske stoffer på eksportkontrolli-

sten kan deles op i forhold til farlighed, således at der kan stilles forskellige krav til 

sikkerhed ved opbevaring, transport m.v.  
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